

Pfizer-BioNTech COVID-19 ကသံဉ်ဆဲးတၢ်အၢၣ်လီၤဟ့ၣ်အခွဲး
ပှၤလၢအသးနံၣ်(၁၈)ဆူဖီလၢ်

နီၣ်ဂံၢ်(၁) : ဖိသၣ်လၢကဆဲးကသံဉ် Pfizer-BioNTech COVID-19 ကသံဉ်ဆဲးအဂ့ၢ်အကျိၤ(ကွဲးလီၤဘၣ်)

ဖိသၣ်မံၤ(လီၢ်ခံ,မဲၣ်ညါ,ခၢၣ်သး)	အိၣ်ဖျၢၣ်(လၢ,သီ,နံၣ်)	သးနံၣ်
ဟံၣ်အိၣ်လီၢ်	ဝှၢ်	ကီၢ်ဆၣ်
		မံးခိး

လိတဲစိနီၣ်ဂံၢ်

နီၣ်ဂံၢ်(၂) : တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဒီးတၢ်ကဲဘျူးဘၣ်ယး **Pfizer-BioNTech COVID-19 ကသံဉ်ဆဲး**(Pfizerကသံဉ်ဆဲး) **U.S.**တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးကသံဉ်တၢ်ပၤဆၢ(FDA)ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢပှၤ(၁၂)နံၣ်ဆူဖီခိၣ်ဆဲးကသံဉ်ဆဲးသ့ၣ်သးကဒိသဒၢ **COVID-19**အဂီၢ်လီၤ. **FDA**တဟ့ၣ်ကိးလၢတၢ်ဆဲးကသံဉ်ဒိသဒၢ **COVID-19**န့ၢ်ဘၣ်.မ့ၢ်ဆဲၣ်ဒီးမၤလိအိၣ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဒီးတၢ်ကဲဘျူးဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးမဲဆဲးကသံဉ် **Pfizer**ပံၤန့ၢ်ဖးဘၣ် **U.S.**တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးကသံဉ်တၢ်ပၤဆၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပၤဆၢပှၤလၢအသးကသံဉ်ဝံၤဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲပှၤဆါတဖၣ်

နီၣ်ဂံၢ်(၃) : တၢ်အၢၣ်လီၤဟ့ၣ်အခွဲး

ယဖးဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဒီးတၢ်ကဲဘျူးဘၣ်ယး **Pfizer**ကသံဉ်ဆဲးမဲနီၣ်ဂံၢ်(၂)လၢအဖီခိၣ်ဒီးယန့ၢ်ပၢၢ်တၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဒီးတၢ်ကဲဘျူးတဖၣ်ဒီးယတူၢ်လိၣ်လၢ -

၁. ယဖးဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤဟ့ၣ်အခွဲးဒီးယန့ၢ်ပၢၢ်“ပှၤလၢအသးကသံဉ်ဝံၤဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲပှၤဆါတဖၣ်”ဘၣ်ယးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဒီးတၢ်ကဲဘျူးမဲဆဲး **Pfizer**ကသံဉ်ဆဲးလီၤ.

၂. ယဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးလၢလၢပှၤပှၤလၢဖိသၣ်လၢအမံၤလၢဖိခိၣ်ကဆဲးသံဉ် **Pfizer**ကသံဉ်ဆဲးလီၤ.

၃. ယန့ၢ်ပၢၢ်လၢတလိၣ်ယအိၣ်လၢကနီၢ်ကစၢ်ဘၣ်ဖဲဖိသၣ်လၢအမံၤလၢဖိခိၣ်ဆဲးကသံဉ်ဆၢကတီၢ်,ဖိသၣ်ကန့ၢ်ဘၣ်ဝဲကသံဉ်ဆဲး **Pfizer**ကသံဉ်ဆဲးမဲယအိၣ်စ့ၤတအိၣ်စ့ၤဆါကတီၢ်န့ၢ်လီၤ.

၄. ယန့ၢ်ပၢၢ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢကီၢ်ဆၣ်(တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢနီၢ်ဂံၢ်§ 120440)ပှၤလၢအသးကသံဉ်တဖၣ်တၢ်ကဘၣ်တီၢ်ထီၣ်လၢ **California**တၢ်ဆဲး

ကသံဉ်လီၢ်(CAIR2).ယန့ၢ်ပၢၢ်လၢယဖိကသံဉ်ဆဲးအဂ့ၢ်ကဘၣ်တၢ်ဟံးယးအီၤလၢ

CAIR2ဒီးကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲပှၤဆါတဖၣ်ဒီးတၢ်ကဲဘျူးတဖၣ်ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးမဲဆဲးကသံဉ်ဆဲးကသံဉ်ဆဲးမဲယအိၣ်စ့ၤတအိၣ်စ့ၤဆါကတီၢ်န့ၢ်လီၤ.ယမ့ၢ်တဘၣ်သးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤလၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲပှၤဆါတဖၣ်ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးမဲဆဲးကသံဉ်ဆဲးကသံဉ်ဆဲးမဲယအိၣ်စ့ၤတအိၣ်စ့ၤဆါကတီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ဘၣ်န့ၢ်ယယုထီၣ် **CAIR2**လၢကမၤဘၢဝဲမဲ တၢ်ယုထီၣ်လၢတၢ်ကမၤဘၢယတၢ်ပနီၢ်လံာ်သ့ၣ်လီၤ.

ယဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးလၢဖိသၣ်လၢအမံၤလၢဖိခိၣ်ကဆဲး **Pfizer-BioNTech COVID-19**ကသံဉ်ဆဲးဒီးယဖးဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတူၢ်လိၣ်ခဲလၢ်လီၤ.

မံၤ(လီၢ်ခံ,မဲၣ်ညါ,ခၢၣ်သး)

ဆဲးလီၤ မှၢ်နံၣ်

အိၣ်တၢ်လီၤမ့ၢ်လီၤဆီလၢဖိခိၣ်န့ၢ်

လိတဲစိမ့ၢ်လီၤဆီလၢဖိခိၣ်န့ၢ်

